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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis ze 7. zasedání AS FSv, které se konalo dne 29. 11. 2023 

 
Přítomni: dle prezenční listiny 
Hosté: děkan prof. Máca, proděkani prof. Pešková, prof. Patzák, prof. Pavelka, 

Dr. Vokurka, tajemník Dr. Matějka, garant stud. programu doc. Macek 
 
Místopředseda AS FSv prof. Wald zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je 
s programem zasedání. Předseda AS FSv doc. Pazderka byl ze zasedání omluven. 
 
1. Schválení zápisu z 6. řádného zasedání AS FSv ze dne 1.11. 2023 
2. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
3. Rozpočet kapitálových a neinvestičních výnosů a nákladů na rok 2023 a Tvorba a čerpání 
fondů v roce 2023 (tajemník Dr. Matějka) 
4. Projednání studijního programu Digitalizace ve stavebnictví (prod. prof. Pešková, doc. 
Macek) 
5. Nominace prof. Poláka jako zástupce FSv v RVŠ 
6. Návrh na udělení Šolínovy medaile prof. Ing. arch. Jaroslavu Sýkorovi, DrSc. – in 
memoriam (děkan prof. Máca) 
7. Informace ze společného zasedání Ekonomické a Pedagogické komise (prof. Cajthaml, doc. 
Jíra) 
8. Informace z Technické komise (doc. Litoš) 
9. Informace o průběhu voleb do studentské komory AS ČVUT (Ing. arch. Černá, Ing. arch. 
Kučera) 
10. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá, Ing. Váňa) 
11. Různé 
 
1. Schválení zápisu z 6. řádného zasedání AS FSv ze dne 1.11. 2023 
 
K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
 
Děkan prof. Máca informoval o aktuálním dění na FSv/ČVUT: 

• Vypsání VŘ na kvestora ČVUT 
• Setkání děkana a tajemníka FSv se zástupci auditorské firmy k realizaci auditu 

rektorátu ČVUT 
• Příprava metodiky rozpisu ČVUT pro příští období a její představení děkanům, úprava 

celku (odvod rektorátu) a jednotlivých segmentů (pedagogika, věda a výzkum) 
• Financování doktorandů na VŠ dle počtu a kvalitativních kritérií 
• Postup v přípravě realizace budovy B 
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Prof. Cajthaml se dotázal na budoucnost financování/dofinancování doktorandů. Prof. Máca 
informoval, že podrobné informace budou známy až schválením novely VŠ zákona. Ve 
financování bude hrát roli kvalita/úspěšnost doktorandů. Je třeba počítat s dofinancováním 
doktorandů ze strany FSv/kateder. Prof. Polák zatím nemá informace o přesném termínu 
schválení a podobě novely. 
 
Ing. arch. Černá se dotázala na možnosti navyšování mezd zaměstnanců. 
Prof. Máca informoval, že rektor zvažuje úpravu tarifní tabulky. Ze strany MŠMT je tlak na 
sjednocení odměňování na VŠ a stanovení spodní hranice mzdy. Na ČVUT je v odměnách 
poměrně velký rozptyl. Úprava v rámci FSv není zvažována. 
 
3. Rozpočet kapitálových a neinvestičních výnosů a nákladů na rok 2023 a Tvorba a čerpání 
fondů v roce 2023 (tajemník Dr. Matějka) 
 
Tajemník Dr. Matějka představil Rozpočet kapitálových a neinvestičních výnosů a nákladů na 
rok 2023 a Tvorbu a čerpání fondů v roce 2023. Dokumenty byly senátorům k dispozici na 
Sharepointu a jejich schválení bylo s AS FSv předjednáno. 
 
Prof. Cajthaml informoval, že dokumenty nebyly v EKO projednány, jejich zpracování je 
formální a vychází z příslušné legislativy. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Rozpočet kapitálových a neinvestičních výnosů a nákladů na rok 2023 a 
Tvorbu a čerpání fondů v roce 2023. 
 
pro: 22 | proti: 0 | zdržel se: 1 (z 23 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
4. Projednání studijního programu Digitalizace ve stavebnictví (prod. prof. Pešková, doc. 
Macek) 
 
Prod. prof. Pešková a garant stud. programu doc. Macek představili magisterský studijní 
program Digitalizace ve stavebnictví. Dokumentace žádosti o akreditaci byla senátorům 
k dispozici na Sharepointu AS FSv. Jedná se o profesně zaměřený třísemestrální program pro 
prezenční i kombinovanou výuku. 
 
Proběhla krátká diskuse (doc. Macek, doc. Vašková, prof. Wald, prof. Bittnar, prof. Máca). 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv souhlasně projednal žádost o akreditaci magisterského studijního programu 
Digitalizace ve stavebnictví. 
 
pro: 23 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 23 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
Děkan prof. Máca poděkoval doc. Mackovi za přípravu programu. 
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5. Nominace prof. Poláka jako zástupce FSv v RVŠ 
 
Prof. Wald navrhl prof. Poláka jako zástupce FSv v Radě vysokých škol. Prof. Polák již tuto 
funkci dlouhodobě zastává a s nominací souhlasil. K návrhu nebyly námitky. Prof. Polák 
připomněl důležitost nominace silné osobnosti za ČVUT. 
 
K tématu RVŠ proběhla krátká diskuse (prof. Polák, prof. Wald, Ing. arch. Černá, prof. 
Cajthaml). 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv nominuje prof. Poláka jako zástupce FSv v Radě vysokých škol. 
 
pro: 23 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 23 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
6. Návrh na udělení Šolínovy medaile prof. Ing. arch. Jaroslavu Sýkorovi, DrSc. – in 
memoriam (děkan prof. Máca) 
 
Prof. Máca navrhl prof. Sýkoru na udělení Šolínovy medaile in memoriam. Prof. Sýkora byl 
dlouholetý zaměstnancem a emeritním profesorem Katedry architektury, byl člověkem 
ryzího charakteru a vysokou mírou se zasloužil o jméno Fakulty stavební. Podklady byly 
senátorům k dispozici na Sharepointu. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje návrh děkana na udělení Šolínovy medaile prof. Ing. arch. Jaroslavu 
Sýkorovi, DrSc. – in memoriam. 
 
pro: 23 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 23 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
7. Informace ze společného zasedání Ekonomické a Pedagogické komise (prof. Cajthaml, 
doc. Jíra) 
 
Předseda ekonomické komise prof. Cajthaml informoval o společném jednání Ekonomické a 
Pedagogické komise dne 15.11. k tématu Metodiky rozpisu provozních zdrojů na FSv a 
případným změnám. Zápis je k dispozici na Sharepointu. Krátce shrnul projednávané body, 
zejména: 

• Financování po studijních programech 
• Úprava koeficientů 
• Výpočet pedagogického výkonu u malých odborných předmětů 
• Započítávání smluvního/aplikovaného výzkumu 
• Motivační a stabilizační část DKRVO, posilování vlivu citací 
• Oddělené rozpočtování mimo-normativu 
• Opětovné zápisy studentů a vliv na hodnotu pedagogického výkonu 
• Stipendia 
• Dálkové studium 

 
8. Informace z Technické komise (doc. Litoš) 
 
Předseda Technické komise doc. Litoš informoval o jednání komise dne 22.11. Zápis je 
k dispozici na Sharepointu. Byla projednávána témata: 
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• Tiskové služby na FSv (ukončení provozu automatů TINA a Robocop, úprava cen tisku 
fakultní plotrovny, nový personál, možnost bezhotovostních plateb) 

• Nedostatky sys. KOS a požadavky na úpravy 
• Nastavení klimatizace v budově C 
• Třídění odpadu a doplnění nádob 
• Výběrové řízení na úklidovou firmu 
• Harmonogram realizace budovy B 
• Prezentace absolventů a nalezení vhodných prostorů pro tuto aktivitu 
• Návrh děkana na zvýšení kybernetické bezpečnosti 

 
9. Informace o průběhu voleb do Studentské komory AS ČVUT (Ing. arch. Černá, Ing. arch. 
Kučera) 
 
Ing. arch. Černá informovala o průběhu voleb do Studentské komory AS ČVUT a o souvisejících 
problémech (nastavení a úpravy systému, problematika přihlašování/IP adres, účtování 
nákladů na realizaci voleb, přístup do systémů FSv). V 1. kole byla nedostatečná účast 
studentů, 2. kolo bylo zrušeno v důsledku chyb systému. Bude vyhlášeno opakované 2. kolo 
voleb, kde by měly být technické problémy volby již vyřešeny. Celkem se přihlásili 4 kandidáti, 
1 kandidát byl vyloučen pro nesplnění podmínek. 
 
Proběhla rozsáhlá diskuse k tématu systému realizace volby a jejího legislativního rámce (prof. 
Wald, prof. Polák, prof. Máca, Ing. arch. Černá, Dr. Kašpar). Ing. arch. Černá laskavě připraví 
informaci k zajištění voleb, kterou AS FSv využije ke zpřesnění úkolů VIC FSv k technickému 
zajištění příštích voleb. Dr. Kašpar, prof. Wald a prof. Máca navrhli na základě diskuse 
usnesení. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv pověřuje volební komisi k realizaci 2. opakovaného kola voleb do Studentské komory 
AS ČVUT v náhradním termínu po vyřešení technických problémů. 
 
pro: 22 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 22 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
10. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
 
Zástupci FSv v AS ČVUT Ing. arch. Černá a prof. Wald krátce shrnuli aktuální činnost AS ČVUT 
a jednotlivých komisí. Hlavní témata byla podrobně probrána děkanem v bodu 1, dále: 

- Diskuse o změně Masarykova ústavu na fakultu (učitelství, výuka ekonomických 
předmětů) 

- Přesunutí projednání Rozpočtu ČVUT na prosinec 
 
11. Různé 
 
Prof. Bittnar otevřel téma opakování zkoušek na FSv, jedná se o systém, který není v zahraničí 
běžný a odčerpává pracovníkům (zkoušejícím) kapacitu pro další aktivity. Menší množství 
opravných pokusů by mohlo mít vliv na přípravu studentů a jejich celkový přístup ke 
zkoušce/studiu. Prof. Wald doporučil přenést téma do Pedagogické komise. Prof. Máca zmínil, 
že aktuální systém je kompromisním řešením, snížení počtu opravných termínů ze 2 na 1 
nebylo historicky průchozí. 
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Prof. Vejmelková pozvala senátory na neformálním setkání AS FSv s vedením fakulty, které se 
uskuteční 13.12. od 17:00 v restauraci Cesta časem. 
 
Příští zasedání AS FSv je plánováno na 20.12. (pokud budou vedením předloženy dokumenty 
k jednání), dále vždy poslední středu v měsíci, tj. 31.1., 28.2., 27.3., 24.4 a 29.5. 2024 v B169. 
od 9:00. 
 
 
 

prof. Ing. František Wald, CSc. 
místopředseda AS FSv ČVUT v.r. 

 
 
 

Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
tajemník AS FSv ČVUT, v.r. 
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